
Reactie Wet versterking publieke omroepen 
 
Als ambtenaren bij de gemeenten Dordrecht, Hardinxveld-Giessendam, Hendrik-Ido Ambacht, 
Molenlanden en Sliedrecht maken wij van de mogelijkheid gebruik van de consultatie over de Wet 
versterking lokale publieke omroepen.  
 
Onze gezamenlijke zorg is allereerst of de middelen zoals die vanaf 1 januari 2028 door het Rijk 
beschikbaar worden gesteld afdoende zijn voor de nieuw te vormen streekomroep en de eisen die 
daarin in de wet worden gesteld.  
 
De meeste gemeenten stellen momenteel minimale middelen beschikbaar via het gemeentefonds 
voor de lokale omroepen. Voor lokale omroepen in de kleinere en middelgrote gemeenten was dit 
tot op heden onvoldoende om journalistieke activiteiten te kunnen ontwikkelen. Bij de meeste lokale 
omroepen in onze streek wordt momenteel uitsluitend door vrijwilligers gewerkt. In het nieuwe 
bestel wordt ingestoken op een professionele streekomroep waardoor er een aantal flinke stappen 
moeten worden gezet met naar verwachting hogere kosten. We vragen ons af of behoud van de 
vrijwilligers en de lokale binding van de huidige omroepen met bijvoorbeeld lokale verhalen, cultuur 
en evenementen mogelijk is naast de hogere kwaliteitseisen die vanuit het nieuwe stelsel worden 
gesteld aan de omroep en de beoogde de versterking van controlerende functie. De publieke 
mediaopdracht lijkt groter en de eisen hoger te worden, maar zijn de middelen daar wel toereikend 
voor? 
 
In de nieuwe situatie zal sprake zijn van een structurele bijdrage vanuit het Ministerie van OCW welk 
bedrag zal worden verhoogd ten opzichte van de huidige beschikbare middelen via het 
gemeentefonds. We ondersteunen de ambities voor versterking van lokale media, maar maken wij 
ons zorgen over de hoogte van het bedrag dat straks beschikbaar zal worden gesteld. Wij denken dat 
een substantiëlere bijdrage nodig is om de voorgenomen ambities waar te maken en wij vragen 
hiervoor dan ook nadrukkelijk uw aandacht.  
 
De middelen die momenteel aanwezig zijn bij de gemeenten zijn zeker in relatie tot 'ravijnjaar 2026' 
beperkt. Feitelijk stonden die beschikbare middelen al voor die tijd onder druk. Dit brengt lokaal de 
nodige dilemma's met zich mee op het moment dat nu een beroep op de gemeenten wordt gedaan. 
Dat daarbij  de middelen die beschikbaar zijn voor de lokale omroep in het gemeentefonds per 1 
januari 2028 ophouden is  enerzijds begrijpelijk maar anderzijds ook niet helpend. 
 
Tot slot  is ook de tekst over het moderniseren van de ICE-norm in de toelichting ons niet duidelijk. 
Welke eisen zullen nu in plaats komen van de huidige ICE norm? En hoe wordt geborgd dat 
streekomroepen voldoende aandacht kunnen geven aan met name programma’s van culturele en 
educatieve aard binnen de Rijksmiddelen.  

 
 

 


